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PROTOKÓŁ NR XX/2012 
z przebiegu XX sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 27 września 2012 r. 
 
XX sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Domu Pomocy 

Społecznej w Trzebiechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 18 radnych (nieobecni – Hanna Wysocka, 

Leszek Klim, Jarosław Sanecki). Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 
do protokołu nr XX/2012 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 
Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim, kierownicy powiatowych służb, 
inspekcji, komendanci straży i policji oraz naczelnicy wydziałów Starostwa 
Powiatowego, Adam Jaskulski- Wójt Gminy Świdnica. Lista obecności 
zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1010 otworzył XX sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 17 radnych, co stanowiło 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz wszystkie materiały wraz z projektami uchwał. Wszystkie materiały na XX 
sesję rady zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisje stałe. Porządek obrad 
w poniższym brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie. 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie XX Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr XIX/12. 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym 

o przebiegu realizacji przedsięwzięć sporządzoną za okres od 1 stycznia do 
30 czerwca 2012 roku. 

9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zielonogórskiego za 
okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2012 roku. 
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10. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego za okres od 1 stycznia 
do 30 czerwca 2012 roku samodzielnych publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej i samorządowych instytucji kultury. 

11. Informacja z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej – Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie oraz Domów Pomocy Społecznej. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk 186); 
2. zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok (druk 185); 
3. zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 

2008-2015”; (druk 184); 
4. połączenia Domów Pomocy Społecznej w Trzebiechowie i w Bełczu oraz 

nadania statutu Domowi Pomocy Społecznej w Trzebiechowie, (druk 187); 
5. zmiany Statutu Powiatowemu Zielonogórskiemu Zarządowi Dróg 

z siedzibą w Cigacicach, (druk 188), 
6. powierzenia wykonania zadania  Miastu Zielona Góra, (druk 189); 
7. przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa drogi gminnej o nr 006001F, drogi gminnej o nr 006013F 
oraz drogi gminnej o nr 006042F w miejscowości Słone w ramach 
„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych” – Etap II 
Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój”, (druk 190). 

13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie XX Sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 

Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją.  

Henryk Jagoda zauważył błąd literowy w punkcie 10: powinno być 
320.000 zł, a w sprawie odpowiedzi Dyrektor, Agnieszki Stelmasik nt. kontaktów 
radnych z zarządem dróg, to stwierdzenie brzmiało, że 3-4 radnych kontaktuje się 
systematycznie. 

Protokół XIX/2012 z poprawkami został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad 4. 

Starosta przedstawił informację o działaniach Zarządu w okresie 
międzysesyjnym, tj. od 24 sierpnia 2012r. Zarząd Powiatu odbył 4 posiedzenia 
podjął 14 uchwał w sprawie: 
1. przyznania nagrody rocznej za 2011 rok dla dyrektora SP ZOZ w Wojnowie, 
2. zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok ( 4 uchwały), 
3. upoważnienia Starosty Zielonogórskiego do reprezentowania szkoły przy 

zawieraniu umowy o pracę z Panią Anną Ziętek, 
4. powierzenia stanowiska dyrektora Liceum Ogólnokształcącego  

w Czerwieńsku, 
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5. udzielenia pełnomocnictwa Pani Annie Ziętek – dyrektorowi LO 
w Czerwieńsku, 

6. zmiany uchwały Zarządu w sprawie nadania uprawnień dyrektorom 
jednostek budżetowych powiatu do zaciągania zobowiązań  z tytułu umów, 
których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna dla 
zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 
wykraczają poza rok budżetowy, 

7. zmiany uchwały Zarządu w sprawie nadania uprawnień dyrektorom 
jednostek budżetowych powiatu do dokonywania zmian w planie wydatków 
jednostki, 

8. bezprzetargowej sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w obrębie 
Krępa gmina Zielona Góra, stanowiącej własność Powiatu 
Zielonogórskiego, 

9. udzielenia upoważnienia Staroście Zielonogórskiemu do wystąpienia w 
imieniu Zarządu Powiatu ze skargą do Wojewódzkiego Sadu 
Administracyjnego, 

10. powołania na stanowisko pełniącego obowiązki dyrektora Lubuskiego 
Muzeum Wojskowego w Zielonej Górze z siedzibą w Drzonowie, 

11. określenia wskaźników, zasad i terminów do projektu uchwały budżetowej 
Powiatu na 2013r.. 

Ponadto członkowie Zarządu uczestniczyli w naradach, szkoleniach 
i uroczystościach:  
1. uroczystych obchodach 55-tej rocznicy powstania 45 Pułku Lotnictwa, 

które odbyło się w Babimoście,  
2. obchodach Święta Plonów 2012 Gminy Czerwieńsk w miejscowości 

Laski i Gminy Trzebiechów w Gołuchów, 
3. członek Zarządu wziął udział w Dożynkach Gminnych w Karszynie- 

Gmina Kargowa oraz w Klenicy ,Gmina Bojadła, 
4. wręczeniu aktów mianowania nauczyciela,  
5. XI Turnieju Drużyn Młodzieżowych OSP powiatu zielonogórskiego pod 

hasłem: „Chroń las i środowisko przed pożarem 
i zanieczyszczeniami”, który odbył się w Parku Mużakowskim 
w Łęknicy, 

6. uroczystych obchodach 73 rocznicy wybuchu II Wojny Światowej, które 
odbyły się w Babimoście i Sulechowie, 

7. polsko-niemieckim Święcie Czekolady Kargowa 2012, 
8. z Wicestarostą w Gminnych Dożynkach i Pikniku Drobiowym 

w Nowogrodzie Bobrzańskim, 
9. uroczystych inauguracjach roku szkolnego 2012/2013 r., 
10. Gminnej Inauguracji Roku Szkolnego 2012/2013 połączonej 

z oficjalnym otwarciem nowoczesnego kompleksu boisk sportowych 
i placu zabaw w Przylepie, 
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11. uroczystej Sesji Rady Miejskiej w Kargowej i w otwarciu Bilateralnej 
Wystawy Filatelistycznej Polska – Niemcy, 

12.inauguracji kompleksu sportowego „Moje Boisko – Orlik 2012”, która 
odbyła się w  Szkole Podstawowej w Brodach, 

13. Dożynkach Gminnych w Bukowie oraz w obchodach XIV Lubuskiego 
Święta Plonów w Szprotawie, 

14.Wicestarosta uczestniczył w spotkaniu z profesorem Michałem Kuleszą, 
które miało miejsce w ośrodku „Martinez” w Lubrzy podczas Konwentu 
Zrzeszenia Prezydentów, Burmistrzów i Wójtów Województwa 
Lubuskiego, 

15.członek Zarządu wziął udział w Dożynkach Gminnych w Radomii, Gmina 
Świdnica, 

16.Wicestarosta uczestniczył w XXXXIV spotkaniu otwartym pn: „Duży 
może więcej-co społeczność miasta i gminy może wygrać łącząc swoje 
samorządy” , które odbyło się na Uniwersytecie Zielonogórskim, 

17.Konwencie Starostów Województwa Lubuskiego w Świebodzinie. 
  

Ad 5. 
Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z działaniami w okresie od 

24 sierpnia do 27 września: pełnił dyżury w biurze rady powiatu, uczestniczyłem 
w posiedzeniu Komisji Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki. Brał udział w uroczystościach 
rozpoczęcia roku szkolnego, z okazji wybuchu II Wojny Światowej, szkoleniu, 
konferencji strażackiej, w posiedzeniu Lubuskiej Federacji Sportu. Spotykał się 
również z samorządowcami z naszego powiatu. 

Poinformował, iż do biura rady wpłynął apel Rady Miejskiej w Krośnie 
Odrzańskim w sprawie opracowania przez Prezesa Rady Ministrów RP 
w sprawie rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odry. 
Przypomniał, iż Rada nasza na XII sesji w listopadzie 2011 r. podjęła stosowną 
uchwałę. Dyrektor Wydziału polityki Społecznej przysłał do informacji prośbę 
o wyjaśnienia skierowaną do Przewodniczącego Powiatowego Zespołu ds. 
Orzekania o Niepełnosprawności – pismo zostało przekazane przewodniczącym 
komisji. 
 Wpłynęły również prośby Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gorzowie Wlkp. i Prokuratura Okręgowego w Zielonej Górze w sprawie 
uzupełnienia materiałów dotyczących Uchwały VIII/57/2011 w sprawie 
wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.  

Zwrócił uwagę, iż to Przewodniczący poszczególnych komisji decydują 
o terminie, godzinie i miejscu posiedzenia komisji i z Nimi też należy ustalać 
ewentualne zmiany, listy zaproszonych gości, porządek posiedzenia i pozostałe 
sprawy. 

Ponadto poprosił radnych o potwierdzanie wszystkich wiadomości 
mailowych przesyłanych przez biuro rady. 
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Ad 6. 
Obecny na sesji Adam Jaskulski, Wójt Gminy podziękował Staroście, 

Zarządowi oraz Radzie Powiatu za projekt uchwały w sprawie dróg w Słonem. 
Gmina Świdnica chce pozyskać fundusz z tzw. „schetynówek”, a im więcej 
partnerów, więcej załączników, tym większe szanse na pozyskanie 
dofinansowania, które sięga do 50%. Podkreślił, iż najgorszy jest stan drogi 
w Orzewie. Powiedział, iż dziś również jest sesja Rady Gminy Świdnica i ma 
nadzieję, na przekazanie dobrej wiadomości o podjęciu prze radę Powiatu 
uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania 
inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi gminnej o nr 006001F, drogi gminnej 
o nr 006013F oraz drogi gminnej o nr 006042F w miejscowości Słone w ramach 
„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych” – Etap II Bezpieczeństwo 
– Dostępność – Rozwój”. 
 
Ad 7. 

Lech Kurowski poruszył kwestię funkcjonowania Powiatowego Zespołu 
ds. Orzekania o Niepełnosprawności. Przewodniczący wszystkich komisji Rady 
otrzymali do wiadomości pismo w Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego 
o niepokojącej sytuacji, pracy systematycznie donosi o problemach. Komisja na 
posiedzeniu w dniu 12 września wysłuchała wyjaśnień Wicestarosty i podjęła 
decyzję o przeprowadzeniu kontroli, tematem będzie m.in. ustalenie przyczyn 
nieterminowości wydawania decyzji. 

Janina Kałuża poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
oraz Turystyki również sformułowano wniosek o zbadaniu i skontrolowaniu 
Zespołu. 

Sławomir Baranowski powrócił do sytuacji w Liceum ogólnokształcącym 
w Czerwieńsku. Stwierdził, iż zauważa rozbieżności pomiędzy deklaracjami 
Starosty, a działaniami. Miały być oszczędności, są tworzone nowe etaty, 
zatrudniono nauczyciela – doradcę zawodowego, z informacji na stronie 
internetowej szkoły wynika, iż dyrektor nie ma zajęć dydaktycznych. Rada 
pedagogiczna nie zna koncepcji rozwoju szkoły, funkcjonowanie szkoły wraca do 
szkolnictwa zawodowego, a przecież tej formy kształcenia już w szkole nie ma. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że dochodzą głosy o wypowiedzeniu 
porozumienia z Wojewodą w sprawie Powiatowego Konserwatora Zabytków. 

  
Ad 8. 
Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym 

o przebiegu realizacji przedsięwzięć sporządzoną za okres od 1 stycznia do 30 
czerwca 2012 roku została szczegółowo omówiona na wszystkich posiedzeniach 
Komisji i została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad 9. 
Edwin Łazicki stwierdził, iż są zachowane proporcje, a większość 

inwestycji będzie realizowana w II półroczu, są natomiast opóźnienia w spływie 
podatków. 

Informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zielonogórskiego za 
okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2012 roku przyjęto jednogłośnie. 

 
Ad 10. 
Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego za okres od 

1 stycznia do 30 czerwca 2012 roku samodzielnych publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej i samorządowych instytucji kultury przyjęta 17 głosami „ZA”. 

 
Ad 11. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że największą bolączką, problemem 
jest brak pełnego obłożenia w domach pomocy społecznej, to generuje straty. 
Gminy nie kierują , pomimo zapotrzebowania. 

Informacja z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej – 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz Domów Pomocy Społecznej 
została przyjęta jednogłośnie. 

 
Ad 12. 

Edwin Łazicki oznajmił, że projekty uchwał zostały szczegółowo 
przeanalizowane i omówione na posiedzeniach Komisji.  

1. Anna Michalska, Naczelnik Wydziału Finansowego przedstawiła zmiany 
w wieloletniej prognozy finansowej.  

 Rada podjęła Uchwałę XX/189/2012 w sprawie zmiany uchwały 
wieloletniej prognozy finansowej powiatu 17 głosami „ZA, (załącznik nr 4);  
2. Anna Michalska omówiła projekty zmian budżetowych na 

2012 rok.  
 Rada 20 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XX/190/2012 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok, (załącznik nr 5); 
3. Rada podjęła Uchwałę XIX/191/2012 w sprawie zmiany w „Planie 

Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” – 
20 głosami „ZA”, (załącznik nr 6). 

4. Edwin Łazicki przypomniał, że po burzliwych dyskusjach na 
posiedzeniach komisji projekt został zmieniony i słowo „likwidacja” 
zastąpiono słowem „połączenie”. Poinformował również, iż nie będzie 
zmniejszane zatrudnienie, oprócz dwóch osób z administracji. Po 
akceptacji Wojewody rozpocznie się nowy etap prac. 
Marian Cygan wyraził wątpliwość czy najpierw nie należy zlikwidować 

dom pomocy w Bełczu, a następnie powołać nową jednostkę. 
Edwin Łazicki podkreślił, iż nie ma likwidacji, jest połączenie. 
Marian Cygan ponownie zaznaczył że należy zamknąć finanse wobec ZUS 

i urzędu skarbowego. 

 



 8 

Starosta również miał wątpliwości, ale sprawdzano w innych powiatach 
i taką wersję ustalono z prawnikiem, a poza tym będą prowadzone rozmowy 
z wojewodą Lubuskim. 

Anna Gołębska poinformowała o takim samym sposobie łączenia domów 
pomocy społecznej w kraju, w większości nie likwidowano, podała przykład 
powiatu głubczyckiego – uchwała jest prawomocna. 

Edwin Łazicki stwierdził, że niestety interpretacja zależy od nadzoru. 
Janina Kałuża poparła zdanie Przewodniczące rady, że nie jest likwidacja, 

lecz połączenie Dom Pomocy Społecznej w Trzebiechowie wchłonie Dom 
Pomocy Społecznej w Bełczu, a działalność będzie miała ciągłość. 
Radni podjęli Uchwałę XIX/192/2012 w sprawie połączenia Domów Pomocy 
Społecznej w Trzebiechowie i w Bełczu oraz nadania statutu Domowi 
Pomocy Społecznej w Trzebiechowie, (druk 187); 
5. Edwin Łazicki oznajmił, że Gmina Sulechów nadała nowe adresy i tym 

samym należy zmienić statut. 
Rada podjęła Uchwałę XIX/193/2012 w sprawie zmiany Statutu 
Powiatowemu Zielonogórskiemu Zarządowi Dróg z siedzibą w Cigacicach, 
(druk 188) podjęła 17 głosami „ZA”. 
6. Irena Podsiadły wyjaśniła, iż Powiat przekaże miastu środki z subwencji. 
Uchwałę XIX/194/2012 w sprawie powierzenia wykonania zadania  Miastu 
Zielona Góra, (druk 189) Rada podjęła 17 głosami „ZA”. 
7. Uchwała XIX/195/2012 w sprawie przystąpienia Powiatu 

Zielonogórskiego do zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi 
gminnej o nr 006001F, drogi gminnej o nr 006013F oraz drogi gminnej 
o nr 006042F w miejscowości Słone w ramach „Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych” – Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność – 
Rozwój”, (druk 190) została podjęta 17 głosami „ZA”. 

Wójt Gminy Świdnica podziękował Zarządowi za przygotowanie projektu 
uchwały, Radzie za jednogłośne jej przyjęcie. 

 
Ad 13.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski Komisji 
o przeprowadzenie kontroli. 

Ryszard górnicki poinformował, iż w chwili obecnej w jednostce trwają 
dwie kontrole: Wojewody Lubuskiego i audyt Starosty.  

Starosta potwierdził. Kontrola wewnętrzna trwa od tygodnia, a od dnia 
dzisiejszego z urzędu wojewódzkiego. 

Irena Podsiadły Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
oznajmiła, że od 1 września dr Anna Ziętek piastuje funkcję p.o. dyrektora. 
Sytuacja w szkole jest trudna, nie była ona prawidłowo przygotowana do 
rozruchu, brak aneksu arkusza organizacyjnego, rada pedagogiczna nie mogła 
właściwie przygotować się do rozpoczęcia roku szkolnego: złe ramówki, wakaty 
nauczycieli. Anna Ziętek nie miała dostępu do komputera, nie udostępniono 
hasła. Poprzedni p.o. dyrektora podpisał 31 sierpnia umowy z nauczycielami, 
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którzy nie chcieli już pracować. Anna Ziętek od 4 września realizuje swoje 
pensum, jako doradca zawodowy (taka funkcja jest w każdej powiatowej szkole). 
Zaznaczyła tez, że subwencja oświatowa nie może być zwiększona w miesiącu 
sierpniu. Poinformowała, że w dniu dzisiejszym Rada Pedagogiczna zatwierdzi 
program nauczania i zostanie wypracowana koncepcja rozwoju szkoły, 
podkreślając o niepowracaniu do szkolnictwa zawodowego. 

Starosta poparł wypowiedź Ireny Podsiadły, dodając, iż nie stwierdzono 
brak planu dla klas pierwszych, wpisanie nauczycieli bez uprawnień i bez zgody 
kuratora. 

Krzysztof Sroczyński spytał czy przedstawiciel straży pożarnej lub policji 
ma pieczę nad klasami mundurowymi. Waldemar Michałowski, Komendant 
Państwowej Straży Pożarnej sygnalizował, by strażak prowadził zajęcia na część 
etatu, proponował zorganizowanie kursu na strażaka ochotnika, niestety trudno 
znaleźć chętnego do pracy za 200 zł/m (2 godz. tygodniowo). Koszty dojazdu 
przewyższą wysokość wynagrodzenia – to było nie do przyjęcia. Pozytywne 
ukończenie kursu strażaka ochotnika zwiększ szanse na późniejsze przyjęcie do 
pracy, samo ukończenie szkoły profilowanej nie daje takich możliwości. 

Ireneusz Nijaki stwierdził, że chaos obecnie panujący w szkole jest wręcz 
zabawny, gdyby nie to, że straszny,. Arkusze organizacyjne przygotowuje się 
w maju – było wiele czasu aby to zweryfikować, wątpił też w sens doradcy 
zawodowego w klasach tak ściśle profilowanych. 

Sławomir Baranowski wyraził zdziwienie brakiem arkusza 
organizacyjnego, gdyż powinien on być zatwierdzony przed wakacjami przez 
organ prowadzący. 

Starosta przypomniał, iż jest mowa o aneksie, a nie samym arkuszu. 
Edwin Łazicki zauważył, że resorty powinny porozumieć się w sprawie 

promowania klas mundurowych i tak zmieniać kryteria naboru do służb, by 
absolwenci mieli pierwszeństwo. 

Bogdan Klim zapytał o długość stażu dyrektorskiego Jacka 
Adamczewskiego. Poparł sens istnienia doradcy zawodowego, gdyż badania 
wykazują, że 10-15% młodzieży pozostaje w zawodzie, który wybiera po 
gimnazjum. 

Irena Podsiadły ponownie potwierdziła wysokość wynagrodzenia, takie 
stawki obowiązują, tj,. 25 zł/h. 

Janina Kałuża stwierdziła, że kwota 200 zł/m jest niewiarygodnie niska. 
Irena Podsiadły poinformowała, że 1 rok pełnił obowiązki dyrektora. 
Starosta odpowiadając Bogdanowi Klimowi w sprawie połączenia Miasta 

i Gminy Zielona Góra oznajmił, iż nie ma jeszcze szczegółów. Odbywają się 
spotkania, padają propozycje, następne spotkanie będzie na Uniwersytecie 
Zielonogórskim 10 października o godz. 1600, na które zaprosił radnych, 
wystąpienia zapowiedzieli Prezydent Miasta Janusz Kubicki i Wiceprezydent 
Krzysztof Kaliszuk. Ewentualne połączenie wpłynie bardzo niekorzystnie na 
strukturę i finanse powiatu. Liczba mieszkańców spadnie o prawie 20.000, 
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spadną też znacząco wpływy z podatków PIT i CIT, przy niestety nie 
zmniejszonych kosztach stałych.  

Bogdan Klim zauważył, iż Powiat powinien przygotować i zając twarde 
stanowisko w tej sprawie. 

Ryszard Górnicki odpowiedział, że przedstawiał stanowisko Zarządu 
Powiatu, a na stanowisko Rady Powiatu jest jeszcze za wcześnie. 

W sprawie zmian koncepcji finansowania zadań Powiatowego 
Konserwatora Zabytków Starosta poinformował o zwróceniu się do wszystkich 
Burmistrzów i Wójtów z terenu naszego powiatu o współfinansowanie zadań 

w zakresie ochrony zabytków. Pozytywnie odpowiedział jedynie Burmistrz 
Kargowej. Jest to zadanie Wojewody, które Powiat wykonuje na rzecz gmin. 
W związku z trudna sytuacja finansową powiatu i braku chęci do współpracy ze 
strony Wojewódzkiego Konserwatora zabytków i gmin Starosta wypowiedział 
zawarte porozumienie. 

Lech Kurowski prosił o szczegóły konsultacji z gminami. Działania 
Powiatowego Konserwatora Zabytków to ułatwienie dla mieszkańców. Skoro ok. 
70% zabytków znajduje się na terenie gminy Sulechów, to ona powinna 
w największej części partycypować w kosztach. 

Starosta zakomunikował, że do gmin rozesłano informacją o globalnych 
kosztach funkcjonowania konserwatora zabytków. Wojewoda też zwróci się do 
gmin w sprawie dofinansowania. 

Edwin Łazicki zaproponował spotkanie wszystkich gminnych włodarzy 
z konserwatorem w celu naświetlenia sytuacji i przedstawieniu zadań, jakie 
wykonuje konserwator zabytków. 

Marian cygan potwierdził otrzymanie przez gminy pisma finansowania 
działań konserwatora zabytków, lecz stwierdził, że jest to zadanie wojewody i on 
powinien je finansować.  

Krzysztof Romankiewicz zobowiązał się przygotować strukturę działań 
konserwatora w rozbiciu na poszczególne gminy. 

Starosta zwrócił się do Radnych, by poparli stanowisko w sprawie 
zwiększenia finansowania prze wojewodę lubuskiego Powiatowego Zespołu do 
spraw Orzekania o Niepełnosprawności. 

Ireneusz Nijaki stwierdził, że takie stanowisko ma sens po kontroli komisji 
rewizyjnej. 

Starosta podkreślił potrzebę pozyskania środków, jak najszybciej. 
Janina Kałuża przypomniała o prośbie przygotowania kosztu wydania 

1 orzeczenia. 
Alicja Zbaraszczuk zaznaczyła, że gdyby stanowisko było poparte 

twardymi danymi miałoby silniejszy wydźwięk. 
Starosta jednak powtórzył, że powinno  mieć charakter ogólny. Przedstawił 

dane z funkcjonowania zespołu. I tak: do 31.08 wpłynęło 5075 wniosków, 
wydano 3635 orzeczeń, zaległych jest 2200 wniosków, średni koszt wydania 
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1 orzeczenia to 103 zł, łącznie kosztami czynszu – 142 zł, średnia wojewódzka- 
ok. 90 zł. 

Przewodniczący Rady zaproponował rezygnacje z obsługi mieszkańców 
Krosna Odrzańskiego. 

Lech Kurowski z kolei zauważył, że najwięcej obsługiwanych jest 
mieszkańców miasta prawdopodobnie tylko Zielona Góra nie ma miejskiego 
zespołu orzekania o niepełnosprawności, w dodatku Prezydent nie poczuwa się 
do jakiegokolwiek współfinansowania. 

Starosta poinformował, że zwrócił się do Prezydenta do dofinansowanie 
w kwocie 80.000 (Powiat krośnieński partycypuje w wysokości 50.000 zł), lecz 
odmówił. Planie budżetu było założenia finansowania wojewody 930.000 zł, 
wojewoda zaplanował tylko 598.000 zł i jeszcze obniżył o 30.000zł. 

Ryszard Górnicki oznajmił, iż to wojewoda finansuje działalność zespołu, 
samorządy mogą, nie muszą uczestniczyć, ponosić dodatkowe koszty – tak 
stanowi ustawa. 

Edwin Łazicki zaproponował zakończenie dyskusji i wrócić do tematu po 
zakończonych kontrolach. 

Sławomir Baranowski poparł wcześniejsze zdanie radnego Ireneusza 
Nijakiego, by stanowisko poprzeć po pracach kontrolnych. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie stanowisko w sprawie 
zwiększenia środków na bieżące funkcjonowanie Powiatowego Zespołu do spraw 
Orzekania o Niepełnosprawności w Zielonej Górze. Zostało ono przyjęte 7 
głosów „ZA”, 5 „PRZECIW”, 6 „Wstrzymujących”. 

 
Ad 15. 

Lech Kurowski zapytał o mieszkanie dla Pani Anieli Łozińskiej. 
Starosta zakomunikował, że jest przygotowywana dokumentacja 

przystosowania pomieszczeń biurowych otrzymanych z zasobów Gminy 
Kargowa na cele mieszkaniowe. Czas realizacji będzie uzależniony od kosztów. 
Była propozycja mieszkania w Sulechowie, lecz nie było odpowiednie dla osoby 
niepełnosprawnej. 

Janina Kałuża zauważyła, że w obu liceach ogólnokształcących, tj. 
w Sulechowie i Czerwieńsku nabór wzrósł, natomiast w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie spadł. 

Krzysztof Romankiewicz przypomniał o pomyśle połączenia miasta 
z gmina przez Prezydenta Bożeną Ronowicz. Nawiązując do obecnego pomysłu 
stwierdził, że jest to kompetencja Rady Ministrów. Prezydent Janusz Kubicki 
chce złożyć wniosek w 2013 rok, by od 1 stycznia 2015 utworzyć aglomerację. 
Oznajmił też, że Zarząd Powiatu powinien też sformułować swój wniosek, by 
zablokować inne działania. 

Edwin Łazicki zaproponował, by powołać zespół do wypracowania 
stanowiska powiaty. 

Starosta stwierdziła, że najbliższe spotkanie, 10 października to dobry 
moment na przedstawienie takiego stanowiska. 
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Jerzy Fabiś podziękował Ireneuszowi Nijakiemu w przedmiocie zgłaszania 
do zarządu dróg drobnych usterek. Są niewielkie opóźnienia w pracach, ale 
roboty trwają systematycznie bez względu na pogodę. 

Przewodniczący rady odczytał apel strażaków ochotników z Trzebiechowa 
o pomoc finansową na zakup nowego wozu strażackiego dla OSP Trzebiechów. 

 
Ad 12. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o 1305  Przewodniczący Rady zamknął 
obrady XX sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego,  
 
 
 

Protokołowała               Przewodniczący Rady  
Powiatu Zielonogórskiego 

         Jolanta Drygas     
                       Edwin Łazicki 

 


